

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN NIK NAZMI BIN NIK AHMAD
[SETIAWANGSA]

TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 115

Minta **MENTERI HAL EHWAL EKONOMI** menyatakan berkaitan 'middle income trap'. Apakah yang dilakukan Kerajaan dalam jangka masa sederhana dan panjang untuk keluar dari perangkap ini ketika negara-negara membangun mengambil banyak peluang-peluang industri pembuatan nilai rendah dan sederhana dan Malaysia belum bersaing secukupnya dalam pembuatan nilai tinggi.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, istilah "*middle-income trap*" telah ditakrifkan oleh Bank Dunia sebagai satu peringkat pembangunan di mana sesebuah ekonomi terperangkap di tahap pendapatan sederhana akibat pertumbuhan ekonomi yang lebih perlahan dan gagal untuk beralih ke tahap pendapatan yang lebih tinggi.
2. "*Middle income trap*" berlaku disebabkan tahap produktiviti yang rendah, pasaran modal yang terhad, kekurangan tenaga kerja berkemahiran tinggi serta tahap inovasi dan R&D yang rendah. Di samping itu, sebuah ekonomi yang mengalami "*middle income trap*" masih tidak bersedia untuk bersaing dengan negara berpendapatan tinggi dari segi kelebihan kemajuan teknologi dan juga tidak mampu bersaing dengan negara berpendapatan rendah dari segi kelebihan kos dalam sektor berintensifkan buruh seperti pembuatan.

3. Penentuan status negara berpendapatan tinggi adalah berasaskan tahap minimum pendapatan negara kasar (PNK) per kapita yang ditetapkan oleh Bank Dunia. Berdasarkan klasifikasi Bank Dunia pada tahun 2018, bagi negara yang berada dalam paras PNK per kapita antara AS\$996 hingga AS\$3,895 dikategorikan sebagai negara berpendapatan sederhana rendah, AS\$3,896 hingga AS\$12,055 dikategorikan sebagai negara berpendapatan sederhana tinggi dan AS\$12,055 ke atas sebagai negara berpendapatan tinggi.

4. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Malaysia telah berjaya beralih dari status negara berpendapatan sederhana rendah kepada negara berpendapatan sederhana tinggi mulai tahun 1996. Bagi memastikan peralihan daripada ekonomi berpendapatan sederhana tinggi kepada ekonomi berpendapatan tinggi, Kerajaan telah menyemak semula sasaran di bawah Kajian Separuh Penggal Rancangan Malaysia Kesebelas (KSP RMKe-11) untuk mencapai tahap negara berpendapatan tinggi, di mana Malaysia kini dijangka akan mencapai tahap negara berpendapatan tinggi menjelang tahun 2024.

5. Kerajaan telah menggariskan strategi dan inisiatif bagi mengukuhkan pertumbuhan sektor dan mereformasi struktur sepertimana yang digariskan dalam enam Tonggak Dasar KSP RMKe-11. Ia termasuk usaha untuk meningkatkan produktiviti buruh, memastikan pelaburan dan inovasi yang berkualiti, menyediakan infrastruktur berkualiti, mempercepat inovasi dan penerimgunaan teknologi serta mendorong industri untuk meningkatkan rantai nilai ke arah mencapai ekonomi yang mampan dan bersifat inklusif.

6. Sebagai kesinambungan, Kerajaan juga telah memperkenalkan Gagasan Kemakmuran Bersama yang akan menjadi falsafah dan tulang belakang kepada penyediaan Rancangan Malaysia Kedua Belas (RMKe-12) yang proses penyediaannya telahpun bermula. Gagasan ini akan menitikberatkan dan mengutamakan kepentingan rakyat dan bukan hanya sekadar meningkatkan pertumbuhan ekonomi semata-mata. Penekanan kepada potensi yang dimiliki oleh bakat modal insan tempatan serta syarikat perusahaan kecil dan sederhana akan memastikan kekayaan negara dapat diagihkan secara lebih menyeluruh kepada semua lapisan masyarakat di samping meningkatkan pendapatan rakyat.

Usaha berterusan ini akan terus ditingkatkan bagi memastikan ekonomi rakyat dapat ditingkatkan serta kesejahteraan dan kekayaan negara dapat dikongsi bersama.

Tuan Yang di-Pertua,

7. Objektif mencapai sebuah negara maju bukan sekadar bergantung kepada pencapaian ekonomi seperti negara berpendapatan tinggi semata-mata. Pencapaian pertumbuhan ekonomi mestilah seiring dengan pembangunan yang bersifat inklusif dan mampan supaya kesejahteraan rakyat meningkat setanding dengan peningkatan ekonomi. Malah, apa yang sama penting ialah aspek insaniah seperti nilai-nilai yang murni serta mempunyai sikap dan pemikiran sebagai sebuah masyarakat yang progresif. Pada masa yang sama, aspirasi untuk menjadi negara maju memerlukan Malaysia turut maju dalam pelbagai dimensi lain, seperti ekonomi, politik, budaya, alam sekitar, psikologi, rohani dan sosial.

Sekian, terima kasih.

Kementerian Hal Ehwal Ekonomi

1 Julai 2019